
2017D01559 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Defensie heeft een aantal vragen voorgelegd 
aan de Minister van Defensie over de brief van 5 december 2016, 
houdende de Voortgangsrapportage IT en ERP (Kamerstuk 31 125, nr. 72). 

De voorzitter van de commissie,
Ten Broeke 

De griffier van de commissie,
De Lange 
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Nr Vraag 
1 Heeft de selectiefase van de aanbesteding van de nieuwe 

IT-infrastructuur inderdaad rond de jaarwisseling plaatsgevonden? 
Betekent dit dat de dialoogfase inmiddels is aangevangen? 

2 Welke voordelen zijn er wanneer gekozen zou worden voor één 
hoofdleverancier bij de bouw en het beheer van de 
IT-infrastructuur ten opzichte van een versnipperd leveranciers-
landschap? 

3 In hoeverre sluit een keuze voor één hoofdleverancier bij de bouw 
en het beheer van de IT-infrastructuur ten opzichte van een 
versnipperd leverancierslandschap aan bij de ontwikkelingen in de 
IT-markt? 

4 Is de verwachting dat de reorganisatie tot extra uitstroom zal 
leiden? 

5 Heeft de (voorgenomen) reorganisatie van JIVC/OPS tot extra 
uitstroom geleid? 

6 Welke risico’s onderkent u voor het project IT-vernieuwing 
wanneer de reorganisatie van JIVC/OPS per eind 2017 nog niet is 
voltooid? Hoe worden deze risico’s beheerst? 

7 Hoe lang zal de gunnings- en contractfase naar verwachting duren 
en wanneer kan de leverancier de werkzaamheden starten? 

8 Welke IT-problemen zijn er op dit moment nog, nu de IT-problemen 
volgens de voortgangsrapportage «grotendeels» zijn opgelost? 
Welke risico’s bestaan er daardoor nog voor de continuïteit, 
beveiliging en/of operatie? 

9 Kunt u een overzicht geven van hoeveel IT-verstoringen zich in de 
jaren 2014–2016 in totaal per jaar hebben voorgedaan, zowel klein 
als groot? 

10 Wat verstaat u onder een «grote verstoring»? Hoe onderscheidt 
zich dit van kleinere verstoringen? 

11 Welke IT-problemen zijn er op dit moment nog, nu de IT-problemen 
volgens de voortgangsrapportage «grotendeels» zijn opgelost? 
Welke risico’s bestaan er daardoor nog voor de continuïteit, 
beveiliging en/of operatie? 

12 Kunt u inzicht geven in de belangrijkste planningsrisico’s voor de 
vernieuwing van de IT? 

13 Klopt het dat u voor de periode 2016–2021 ruim 811 miljoen euro 
heeft gereserveerd voor investeringen in IT bij Defensie, maar dat 
u nog niet zeker bent of dit voldoende is? 

14 Kunt u inzicht geven in de belangrijkste planningsrisico’s voor de 
vernieuwing van de IT? 

15 Als onder de bedragen, zoals opgenomen in de post «IT-
vernieuwing», de kosten voor de programmaorganisatie, (extern-
)personeel, versterking IT regie en IV-problematiek vallen, welk 
bedrag is dan gereserveerd voor de daadwerkelijke vernieuwing 
van de IT zelf, bestaande uit het kopen van hardware, software(li-
centies), dienstverlening leverancier en dergelijke? 

16 Onder welke post is een bedrag gereserveerd voor de daadwerke-
lijke vernieuwing van de IT zelf, bestaande uit het kopen van 
hardware, software(licenties), dienstverlening leverancier en 
dergelijke? Wat is de hoogte van het gereserveerde bedrag? 

17 Zijn er vanaf 2020 wel voldoende middelen beschikbaar om 
structureel in IT te investeren, nu uit de tabel duidelijk wordt dat de 
post «voorzien in IT» flink terugloopt vanaf 2020? 

18 Hoe kunt u garanderen dat er na 2020 voldoende middelen 
beschikbaar zijn om te kunnen investeren in IT vernieuwing zodat 
de organisatie niet wederom na jarenlange achterblijvende 
investeringen met dezelfde als de huidige IT problemen te maken 
krijgt, die immers het gevolg zijn van het over langere tijd 
onvoldoende investeren in vernieuwing? 
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19 Hoe gaat u er voor zorgen dat er ook op de langere termijn in de IT 

bij Defensie de noodzakelijke investeringen in vernieuwing gedaan 
zullen worden zodat de organisatie, zeker in dit digitale tijdperk, 
blijvend kan beschikken over een goed functionerende IT? 

20 Wat was de aanleiding voor een verhoging van 5 miljoen euro 
voor ondersteuning van de IT-regie? 

21 Kunt u het geraamde bedrag van 7 miljoen euro voor externe 
inhuur nader toelichten? Waarom is gekozen voor inhuur in plaats 
van bijvoorbeeld uitbreiding van de bestaande organisatie? 

22 Is de voorziening van 117 miljoen euro voor dubbele beheerslas-
ten, transitie en migratie alleen gerelateerd aan het programma 
Grensverleggende IT? Zo nee, aan welke andere projecten is deze 
voorziening nog meer gerelateerd? 

23 Zijn er naast de reservering van 40,2 miljoen euro voor de 
IT-infrastructuur ook al reserveringen gemaakt voor de vervolg-
stappen van de vernieuwing en modernisering van het gehele 
IT-domein van Defensie? Zo ja, voor welke bedragen? 

24 Kunnen de uitkomsten van de dialoogfase leiden tot een bijstelling 
van het begrote bedrag voor dubbele beheerslasten of ligt dat 
bedrag voor de komende periode vast? 

25 In de laatste maanden van 2016 zouden nog eens veertien 
legacy-systemen worden uitgezet. Is deze uitfasering geslaagd? 

26 Wanneer verwacht u de IT-infrastructuur uit te breiden naar 
operationeel gebruik in Nederland en het buitenland? Tot wanneer 
denkt u de beschikbaarheid van TITAAN te moeten garanderen? 

27 Wat wordt bedoeld met de zinsnede dat het model, dat door de 
Algemene Rekenkamer is geïntroduceerd, is «aangepast aan de 
voorziene functionaliteiten»? 

28 Welke gevolgen heeft het geven van prioriteit aan het werkend 
maken van huidige functionaliteiten op de planning van de 
ontwikkeling van nieuwe functionaliteiten? 

29 Is de F-16 inmiddels volledig gemigreerd? 
30 Betreft de verdere optimalisatie van de migratie van het brandstof-

fenbedrijf in relatie tot het Caribisch gebied en het gebruik van de 
brandstofpas op defensielocaties een vertraging ten opzichte van 
eerdere plannen? 

31 In de voortgangsrapportage van 4 mei 2016 werd gemeld dat eind 
2016 in totaal 42 legacy systemen zouden zijn ontmanteld. Kunt u 
toelichten waarom deze planning is aangepast naar 35 systemen, 
oplopend tot 39 in de eerste maanden van 2017? 

32 Wanneer is het gereed zijn van de functionaliteiten voor «beheer-
sen op de korte termijn» gepland? 

33 Wanneer is het gereed zijn van de functionaliteiten voor «beheer-
sen middellange termijn» gepland? 

34 Wanneer is het gereed zijn van de functionaliteiten voor «integraal 
sturen» gepland? 

35 Welke factoren bepalen het tempo van het toevoegen van nieuwe 
functionaliteiten? Is het budget daarbij een beperkende factor? 

36 Wat houdt de controle van de ADR van de doorgevoerde maatre-
gelen voor de continuïteit van IT precies in? Welke vragen 
onderzoekt de ADR? 

37 Controleert de ADR ook de robuustheid van de maatregelen voor 
de toekomst in het licht van risico’s, bijvoorbeeld verdere 
vertraging van de realisatie van de nieuwe IT-infrastructuur? 

38 Wanneer kunt u de Kamer informeren over de uitkomsten van de 
controle van de ADR van de continuïteitsmaatregelen? 

39 Wat houdt de controle van de ADR van het autorisatiebeheer 
precies in? Welke vragen onderzoekt de ADR? 
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40 Wanneer kunt u de Kamer informeren over de uitkomsten van de 

controle van de ADR van de uitvoering van het plan voor verbete-
ring van het autorisatiebeheer?
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